
 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
1(60) 

Sammanträdesdatum 
2021-02-08 

 
 

Instans 
Kommunstyrelsen 

Plats och tid:  Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 8 februari 2021 kl 14:00-16:52 

Ledamöter  
Ulf Olsson (S), ordförande  
Annette Carlson (M), förste vice ordförande, via Teams  
Kerstin Hermansson (C), andre vice ordförande, via Teams  
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Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 18 februari 2021

Paragrafer §§ 33-67 

Underskrifter 

Ordförande (210124 19.56) ULF OLSSON - Mobilt BankID 
Ulf Olsson 

Justerare (190718 12.19) ANNA SVALANDER - Mobilt BankID 
Anna Svalander 

Sekreterare  (201029 09.36) CARL MORBERG - Mobilt BankID 
Carl Morberg 

Inledning 
Peder Englund, avdelningschef CKS, inleder med en lägesbild av centrala krisledningsstabens 
arbete med anledning av Covid-19. 

Åke Marmander, stadsjurist, föredrar § 58 Sammanvägd bedömning Office365 
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6....................................................................................................... 58 

§ 67 Dnr KS 2020-00941 1.4.1.25 
Uppföljning av visselblåsarfunktionen .............................................. 60 
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§ 33   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Anna Svalander (L).     
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§ 34   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:06-15:12 och 16:04-16:30.     
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§ 35 Dnr KS 2020-00933 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från styrelsemöte för Borås kommuns Parkerings AB den 30 

november 2020 
Dnr 2020-00031 
 

2. Länsrapportens undersökning för uppföljning av kommunernas 
ANDT-förebyggande arbete 
Dnr 2020-00893 

 
3. Svar på skrivelse om Markavtal Borås Stad - Borås Elnät AB 

Dnr 2020-00561 
 
4. Protokoll från styrelsemöte för Sjuhärads Samordningsförbund den 11 

december 2020 
Dnr 2020-00155 

 
5. Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB den 7 

december 2020 
Dnr 2020-00031 

 
6. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 15 december 

2020 
Dnr 2020-00031 

 
7. Protokoll från styrelsemöte för Borås Djurpark AB den 27 oktober 

2020 
Dnr 2020-00031 

 
8. Återrapportering av uppdrag om skolskjuts 2020 

Dnr 2020-00938 
 
9. Skrivelse från Visita Västra: Borås Stad behöver stötta besöksnäringen 

Dnr 2020-00944 
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10. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 14 december 
2020 
Dnr 2020-00031 

 
11. Revisionsrapport från Stadsrevisionen - Granskning av ekonomiskt 

bistånd i Borås Stad 
Dnr 2020-00880   

 
12. Centrala pensionärsrådets protokoll 2020-12-03 

Dnr 2020-00025 
 
13. Miljörapport Tertial 3 2020 Kommunstyrelsen 

Dnr 2020-00651 
 
14. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö den 17 

december 2020 
Dnr 2020-00031 

 
15. Protokoll från styrelsemöte för Borås Djurpark AB den 9 december 

2020 
Dnr 2021-00031 

 
16. Plan för laddinfrastruktur för elfordon 

Dnr 2018-00863 
 
17. Ny förskola i Viskafors Hagkällevägen 2, Rydboholm 1.477 

Dnr 2020-00963 
 

18. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 17 
december 2020 
Dnr 2021-00031 
 

19. Protokoll från styrelsemöte för AB Bostäder i Borås den 14 december 
2020 
Dnr 2021-00031 
 

20. Förstärkt belysning på förskolegårdar 
Dnr 2020-00964 

 
21. Beslut från Miljö- och konsumentnämnden om årlig reglering av tim-

avgift i taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollag, lag om tobak 
och liknande produkter och lag om handel med vissa receptfria läke-
medel 
Dnr 2020-00948 
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22. Information från Sjuhärads samordningsförbund om ägarsamråd den 
25/3 2021 
Dnr 2020-00943 
 

23. Beslut om anvisningsandelar avseende asylsökande ensamkommande 
barn 2021 från Länsstyrelsen Västra Götalands län 
Dnr 2020-00649 

 
24. Skolinspektionens beslut om godkännande av anmälan från Lärande i 

Sverige AB om en eller flera nya inriktningar på naturbruksprogram-
met vid Realgymnasiet Borås i Borås kommun. 
Dnr 2021-00072 
 

25. Rapport avseende granskning av hyressättning av verksamhets-
fastigheter från Södra Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
Dnr 2021-00051 
 

26. Västtrafiks Trafikplan 2022 
Dnr 2020-00508 
 

27. Finansrapport 20201231 
Dnr 2020-00022 
 

28. Skrivelse från Vård- och äldrenämnden om taxa för vård och omsorg 
om äldre och personer med funktionsnedsättning 2021 
Dnr 2021-00070 
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§ 36 Dnr KS 2020-00978 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegation för att godkänna eller förkasta förslag till skuldsanering 

understigande fyra basbelopp (ärende 02 2020) 
Dnr 2020-00278 

 
2. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor(ärende 1 2021) -  

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2021-00008 

 
3. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 2 2021) -  

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2021-00008 

 
4. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 2 2021) -  

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån 
Dnr 2021-00008 

 
5. Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av  

ett halvt basbelopp per gäldenär. Ärende 1 2021 
Dnr 2021-00012 

 
6. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän –2020-08-20 (101/2020)  
F 2020-00052  2.3.1.1, Programområde 1 

 
7. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-09-02 (102/2020)  
F 2020-00126  2.3.1.1, Programområde 1 

 
8. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-10-01 (SKR 20/01163)  
F 2020-00146  2.3.1.1, Programområde 1 
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9. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 
kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-10-02 (172/2020)  
F 2020-00204  2.3.1.1, Programområde 1 

 
10. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-11-13 (185/2020)  
F 2020-00229  2.3.1.1, Programområde 1 

 
11. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-03 (199/2020) 
F 2020-00233  2.3.1.1, Programområde 1 

 
12. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän –2020-12-08 (HÖK 20)  
F 2020-00234  2.3.1.1, Programområde 1 

 
13. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-08 (BEA 20)  
F 2020-00235  2.3.1.1, Programområde 1 

 
14. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-08 (PAN 20)  
F 2020-00236  2.3.1.1, Programområde 1 

 
15. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-16 (195/2020)  
F 2020-00226  2.3.1.1, Programområde 1 

 
16. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-16 (196/2020)  
F 2020-00238  2.3.1.1, Programområde 1 

 
17. Förhandlingar som leder till kollektivavtal respektive beslut om riktlinjer, 

kostnadsramar och prioritering i förhandlingsärenden som delegerats till 
tjänstemän – 2020-12-16 (003/2021)  
F 2021-00002  2.3.1.1, Programområde 1 
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18. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-
delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-02-19 (08/2020)  
F 2020-00014 2.3.1.25, Programområde 1 

 
19. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikett-inplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-09-17 (169/2020)  
F 2020-00200 2.3.1.25, Programområde 1 

 
20. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2020-09-17 (171/2020)  
F 2020-00203 2.3.1.25, Programområde 1 

 
21. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2020-10-06 (174/2020)  
F 2020-00212 2.3.1.25, Programområde 1 

 
22. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2020-10-27 (175/2020)  
F 2020-00214 2.3.1.25, Programområde 1 

 
23. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2020-11-23 (184/2020)  
F 2020-00227 2.3.1.25, Programområde 1 

 
24. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, anställnings-
villkor, ersättningar – 2020-11-25 (186/2020)  
F 2020-00136 2.3.1.25, Programområde 1 

 
25. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
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anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-26 (188/2020)  
F 2020-00231  2.3.1.25, Programområde 1 

 
26. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-30 (187/2020)  
F 2020-00230 2.3.1.25, Programområde 1 

 
27. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-03 (182/2020)  
F 2020-00224  2.3.1.3, Programområde 1 

 
28. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-04 (176/2020)  
F 2020-00218 2.3.1.3, Programområde 1 

 
29. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-12 (178/2020) 
F 2020-00220  2.3.1.3, Programområde 1 

 
30. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-12 (179/2020)  
F 2020-00221  2.3.1.3, Programområde 1 

 
31. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-23 (180/2020)  
F 2020-00222  2.3.1.3, Programområde 1 

 
32. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-

delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-11-24 (183/2020) 
F 2020-00225  2.3.1.3, Programområde 1 
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33. Förhandlingar som leder till kollektivavtal inom av förhandlings-
delegationen givna förhandlingsutrymmen (i samråd med berörda 
förvaltningar) avseende löneöversyn, etikettinplaceringar, 
anställningsvillkor, ersättningar – 2020-12-07 (99A/2020)  
F 2020-00140  2.3.1.3, Programområde 1 

 
34. Förhandlingar och överenskommelse om för mycket utbetald lön 

2020-10-14 (173/2020)  
F 2020-00201 2.3.6.25, Programområde 1 

 
35. Löneinplaceringsbeslut 2020-10-14-2021-01-14 (2845--3506/2020)  

F 2021-00009 2.3.6.1, Programområde 1 
 
36. Tecknande av pensionsavtal samt fastställande av pensionsförmåner 

enligt gällande avtal och/eller äldre pensionsavtal  2020-10-31 (210-
230/20)  
F 2020-00008 2.3.9.4, Programområde 1               
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§ 37 Dnr KS 2020-00258 1.2.2.2 

Svar på initiativärende från Ida Legnemark (V) och 
Stefan Lindborg (V): Underteckna upprop om förändrad 
lagstiftning om fyrverkerier 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Borås Stad ska inte underteckna upprop om förändrad lagstiftning om 
fyrverkerier som Södertälje kommun har tagit initiativ till.        

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Till Kommunstyrelsens sammanträde 2020-03-02, inkom ett initiativärende från 
Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V) med ett förslag om att Borås Stad 
ska underteckna det upprop om förändrad lagstiftning om fyrverkerier som 
Södertälje kommun har tagit initiativ till. 

Bestämmelser om fyrverkerier och raketer, så kallade pyrotekniska varor, finns i 
ordningslagen. Av 3 kap 7 § ordningslagen framgår att pyrotekniska varor inte 
får användas utan tillstånd av Polismyndigheten om användningen med hänsyn 
till tidpunkten, platsens belägenhet och övriga omständigheter innebär risk för 
skada på eller någon beaktansvärd olägenhet för person eller egendom. Av 
ordningslagen 5:3 följer vidare att pyrotekniska varor inte utan tillstånd av 
Polismyndigheten får innehas eller användas på en idrottsanläggning när 
idrottsarrangemang anordnas där.  
Användningen av fyrverkerier är en fråga om allmän ordning och säkerhet på 
offentlig plats varför det är Polismyndigheten som har tillsyn över användning-
en av fyrverkerier. Det är polisen som övervakar att lagen följs och den som av 
oaktsamhet eller med avsikt bryter mot dessa kan dömas till böter. 
 
Som huvudregel är det således förbjudet att använda fyrverkerier inom 
kommunen och det krävs således tillstånd av Polismyndigheten för att få 
använda fyrverkerier, raketer och pyroteknik om användningen med hänsyn till 
tidpunkten, platsens belägenhet och övriga omständigheter innebär risk för 
skada på eller någon beaktansvärd olägenhet för person eller egendom. 
Tillstånd krävs vid alla tidpunkter.  
Södertälje kommun har fattat ett besluta om att verka för ett nationellt 
fyrverkeriförbud och att därvid uppmana samtliga landets kommuner att 
underteckna ett av Södertälje kommun författat upprop om en förändrad 
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lagstiftning innebärande att riksdagen ska fatta beslut om ett totalförbud vad 
gäller användning av fyrverkerier.  

Frågan om ett nationellt förbud av fyrverkerier utgör inte en fråga för 
kommunerna, utan utgör helt och hållet en fråga för staten att ta ställning till. 
Då frågan faller utanför kommunens kompetensområde föreslås Kommun-
styrelsen besluta att inte underteckna det aktuella uppropet.               

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende från Ida Legnemark (V) och Stefan Lindborg (V): 
Underteckna upprop om förändrad lagstiftning om fyrverkerier  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsen ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Borås Stad ska inte underteckna upprop om förändrad 
lagstiftning om fyrverkerier som Södertälje kommun har tagit initiativ till. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Underteckna det 
upprop om förändrad lagstiftning om fyrverkerier som Södertälje kommun har 
tagit initiativ till. 
Initiativärendet därmed förklaras bifallet, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
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§ 38 Dnr KS 2020-00881 1.2.3.3 

Svar på Revisionsrapport - Granskning av Borås Stads 
delårsrapport 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Upprättat svar från Kommunstyrelsen på revisionsrapport om Borås Stads 
delårsrapport 2020 skickas till Stadsrevisionen.        

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen har granskat Borås Stads delårsrapport 2020. Man anser att 
delårsrapporten i huvudsak är upprättad enligt lagar och rekommendationer. 
Man noterar vissa avvikelser, t.ex. gällande resultaträkningens uppställning samt 
att Kommunfullmäktige inte antagit riktlinjer om God ekonomisk hushållning.               

Beslutsunderlag 
1. Missiv Granskning av Borås Stads delårsrapport 2020, 201116 

2. Rapport Granskning av Borås Stads delårsrapport 2020 
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§ 39 Dnr KS 2020-00042 1.1.1.3 

Kommunala uppdrag (val i KS)  

Kommunstyrelsens beslut 
Per-Jonas Carlsson (KD) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i Strategiska 
IT-frågor. 

Niklas Ferole (KD) väljs till ledamot i Strategiska IT-frågor till och med den 31 
december 2022.          

Beslutsunderlag 
1. Avsägelse och fyllnadsval till Strategiska IT-frågor 
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§ 40 Dnr KS 2020-00783 1.2.3.3 

Uppföljande granskning av upphandling via Koncern-
inköp 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen översänder upprättat svar till Revisionskontoret på 
rapporten om ”Uppföljande granskning av upphandling via Koncerninköp”.        

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen har genomfört en uppföljande granskning av upphandling via 
Koncerninköp i Borås Stad. Uppföljningens övergripande syfte är att följa upp 
granskningsresultaten från 2011 års granskning och genomföra en nulägesanalys 
av hur arbetet inom området ser ut 2020 i Borås Stad. En viktig förändring 
sedan granskningen 2011 är att de strategiska upphandlingsfrågorna numera är 
förlagda till Stadsledningskansliet genom avdelningen Koncerninköp. 
Stadsrevisionens bedömning i förhållande till de brister som konstaterades 2011 
är att dessa till största delen är åtgärdade. Områdena styrdokument, 
Koncerninköps roll samt utbildning bedöms i huvudsak vara ändamålsenliga. 
Området rutiner och former är till största delen ändamålsenligt. Området 
avtalstrohet bedöms delvis vara ändamålsenligt. Området intern kontroll 
bedöms med utgångspunkt i granskningsresultat avseende Kommunstyrelsens 
riskanalys och plan för intern kontroll och granskningsresultat som avser 
avtalstrohet. Stadsrevisionen bedömer sammantaget att Kommunstyrelsens 
interna kontroll avseende upphandlingsfrågor inte är helt tillräcklig. 
Kommunstyrelsen behöver säkerställa uppföljningen av Borås Stads 
avtalstrohet. 

Kommunstyrelsen lämnar följande svar till Stadsrevisionen på rapporten: 

Kommunstyrelsen noterar de förbättringar som genomförts sedan den förra 
granskningen 2011. 

Kommunstyrelsen tar till sig de förslag till förbättringsområden som rapporten 
visar. Koncerninköp kommer att fortsätta implementeringen av systemet för 
uppföljning av förvaltningar och bolags avtalstrohet. Avdelningen har också 
förstärkt bemanning och kapacitet för uppföljning av avtalstroheten. 
Kommunstyrelsen har med sig synpunkter från Stadsrevisionen i arbetet med 
intern kontroll och riskanalys.  

Beslutsunderlag 
1. Kortrapport, 2020-10-12 

2. Missiv, 2020-10-12    
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§ 41 Dnr KS 2020-00781 1.2.3.3 

Svar på Revisionsrapport - Granskning av Borås Stads 
skogsförvaltning 

Kommunstyrelsens beslut 
Upprättat svar över granskning av Borås Stads skogsförvaltning godkänns och 
överlämnas till Stadsrevisionen.        
 
Protokollsanteckning 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Stadsrevisionen i Borås Stad har genomfört en fördjupad granskning av Borås 
Stads skogsförvaltning. Granskningen syftar till att klargöra om Borås Stads 
skogsförvaltning sköts på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt och om den interna kontrollen är tillräcklig. Ansvariga 
nämnder är Kommunstyrelsen och Tekniska nämnden. Granskningen har 
genomförts med hjälp av dokumentstudier, platsbesök samt intervjuer. 

Stadsrevisionens sammantagna bedömning är att Borås Stads skogsförvaltning i 
vissa delar inte är ändamålsenlig. Kommunstyrelsen och Tekniska nämnden 
behöver enligt Stadsrevisionens bedömning genomföra en omprövning av 
styrning och redovisning när det gäller förvaltningen av Borås Stads skogar. 
Tekniska nämnden behöver dessutom säkerställa en tillräcklig intern kontroll 
när det gäller förvaltningen av Borås Stads skog och följsamhet till lagen om 
offentlig upphandling. 

I Revisionsrapporten rekommenderar Stadsrevisionen Kommunstyrelsen att 
arbeta med följande förbättringsåtgärder:  

*Det saknas strategiska måldokument både för avkastningskrav och målsättning 
avseende Borås Stads skogsinnehav. Rekommendationen är att Kommun-
styrelsen tillsammans med Tekniska nämnden arbetar fram ett nytt strategiskt 
måldokument. Framtagna dokument bör uppdateras regelbundet.  

*Verksamhetsmåtten som avser Borås Stads skogsförvaltning i Borås Stads 
budget och Tekniska nämndens budget bör ses över.  

*Borås Stads skogsinnehav redovisas inte i Borås Stads årsredovisning. 
Rekommendationen är att innehavet ska finnas med i anläggningsregistret. 
Under kontoklass 11 redovisas mark, byggnader och tekniska anläggningar. 
Skogsmark bör särredovisas eftersom den har ett mycket stort marknadsvärde. 
Skogsmark är en anläggningstillgång och skogsråvara är en omsättningstillgång.  
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*Borås Stad redovisar inte den egna skogens klimatnytta. Skogen ur ett miljö-
/klimatperspektiv saknas också till största delen i Borås Stads styrdokument 
som avser miljöområdet. Skogens betydelse i dessa delar bör beaktas i de 
styrdokument som avser miljö och klimat. 

*Kommunstyrelsen behöver tillsammans med Tekniska nämnden skyndsamt se 
över försäkringsskyddet för Borås Stads skog och säkerställa att rätt areal är 
försäkrad. Ställningstagande bör även göras om försäkringen ska utökas så att 
den även täcker insektsskador. 

Kommunstyrelsen instämmer i Stadsrevisionens synpunkter och kommer att 
arbeta vidare med frågeställningarna. Några av synpunkterna som är riktat till 
Kommunstyrelsen kan direktadresseras till andra ansvariga nämnder såsom 
adekvat försäkringsskydd vilket Tekniska nämnden omedelbart behöver se 
över.  

När det gäller hur staden formellt redovisar Skogsinnehavet i kommunens 
räkenskaper har Kommunstyrelsen inhämtat synpunkter från Servicekontoret-
Redovisning som är ansvariga. De lämnar följande kommentarer: 

Skogsfastigheterna finns med i redovisningen under posten Mark (mark-
reserven) under anläggningstillgångar såväl i balansräkningen som i not. Att 
betrakta växande skog som en omsättningstillgång (ex vis lager) är ej tillåtet. 
Om marken är köpt inklusive växande skog så finns värdet i anskaffningsvärdet. 
Olika typer av återväxtåtgärder kostnadsförs direkt. Uppskrivning av skog till 
marknadsvärdet i bokföringen är ej tillåtet. Avverkad men ej ännu såld skog 
betraktas som en lagertillgång bland omsättningstillgångarna, t ex över års-
skiften.  

Kommunstyrelsen vill i sammanhanget förtydliga något vad gäller avkastnings-
kravet för skogsinnehavet under punkt 1. Det finns inget formellt avkastnings-
krav från Kommunfullmäktige som Tekniska nämnden skall leverera in. 
Tekniska nämnden budgeterar dock ett nettoöverskott på 6,0 mnkr inom 
kontot Skogsdrift som är en bedömning för det ekonomiska utfallet ett 
normalår. Nämndens totala kommunbidrag har då kunnat sättas till mot-
svarande 6,0 mnkr lägre. Det faktiska resultatet för verksamheten kan givetvis 
variera. 2019 uppgick nettoöverskottet till 7,3 mnkr.   

Beslutsunderlag 
1. KS skrivelse Svar på Revisionsrapport – Granskning av Borås Stads 
skogsförvaltning 

2. Revisionsrapport från Stadsrevisionen   
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§ 42 Dnr KS 2020-00930 1.2.2.25 

Revidering av ägardirektiv för de kommunala bolagen 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Fastställa reviderat Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag och att 
fastställa reviderade ägardirektiv för följande bolag; 

Borås kommuns Parkerings AB 

BoråsBorås TME AB 

Akademiplatsen AB 

Borås Djurpark AB  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga. 
 
Vidare lämnar Ida Legnemark (V) en anteckning till protokollet, se bilaga.            
 
Sammanfattning av ärendet 
Av ägardirektiven framgår att dokumenten ska fastställas på nytt eller vid behov 
revideras, dock senast i juni månad året efter det att en ny mandatperiod inletts 
efter det att ordinarie val till Kommunfullmäktige förrättats. Dokumenten ska 
härefter antas på respektive bolagsstämma för att äga giltighet. Vid års-
stämmorna i april månad 2020 fastställdes reviderade ägardirektiv för bolagen.  
Inför årsstämmorna 2021 har Bolagsgruppen på nytt gått igenom samtliga 
styrdokument för de kommunala bolagen och föreslår i ärendet en del 
justeringar och förändringar i ägardirektiven. 
Förslagen till ändringar i det Gemensamma ägardirektivet avser ett tillägg med 
anledning av att en del av stadens bolag har blivit åsatta en sämre kredit-
värdighet. För att undvika att bolagets kreditvärdighet sänks föreslås att 
styrelsen löpande följer bolagets, för varje tid, åsatta kreditvärdering.  
För att undvika att bolagets kreditvärdighet sänks föreslås att styrelsen löpande 
följer bolagets för varje tid åsatta kreditvärdering. För det fall kreditvärdigheten 
försämras föreslås att det åligger styrelsen att utreda vad som ligger till grund till 
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försämringen. I anledning härav föreslås följande förändringar i det 
gemensamma ägardirektivet; 
 
P 7 Det åligger styrelsen att löpande följa bolagets kreditvärdighet och om 

kreditvärdigheten försämras utreda vad som ligger till grund till 
försämringen.  

 
Därutöver föreslås följande förändringar i det gemensamma ägardirektivet; 
 
P 9 Bolagen ska upprätta långsiktiga investeringsplaner som sträcker sig över 

minst sju år.  
 
P13 Det är inte obligatoriskt för bolagsstyrelserna att samråda med 

förhandlingsdelegationen inför beslut om entledigande av den 
verkställande direktören. 

 
P14 Listan av Kommunfullmäktige antagna policys, program, regler gällande de 

kommunala bolagen föreslås uppdateras. 
 
När det gäller de bolagsspecifika ägardirektiven och förändringsförslag för 
dessa anges förslagen särskilt och nedan för tre av stadens bolag.            

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 

2. Bilagor 3a, b, c 

3a) 
Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag 
Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag – spårbara ändringar 
 
3b, c) 

Ägardirektiv för följande bolag; 
Borås kommuns Parkerings AB  
Borås kommuns Parkerings AB – spårbara ändringar 
BoråsBorås TME AB  

BoråsBorås TME AB – spårbara ändringar 
Akademiplatsen AB  
Akademiplatsen AB – spårbara ändringar 
Borås Djurpark AB 
Borås Djurpark AB – spårbara ändringar  
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsen ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Fastställa reviderat Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag och att 
fastställa reviderade ägardirektiv för följande bolag; 

Borås kommuns Parkerings AB 

BoråsBorås TME AB 

Akademiplatsen AB 

Borås Djurpark AB. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fastställa reviderat 
Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag och att fastställa reviderade 
ägardirektiv för följande bolag med föreslagna ändringar:  

Borås kommuns Parkerings AB 

BoråsBorås TME AB 

Akademiplatsen AB 

Borås Djurpark AB, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 43 Dnr KS 2021-00118 1.3.1.0 

Initiativärende: Expansiv näringspolitik i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Initiativärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning.     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har lämnat ett 
initiativärende till dagens sammanträde, se bilaga.     

Beslutsunderlag 
1.  Initiativärende: Expansiv näringspolitik i Borås    

 
Förslag och yrkanden 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen bjuder in Mark och 
Exploatering samt Näringslivsenheten för att redogöra kring frågan, enligt 
ärendets intentioner. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att initiativärendet 
remitteras till Stadsledningskansliet för beredning. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 44 Dnr KS 2021-00158 1.1.2.25 

Initiativärende: Rättsliga tvister 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Initiativärendet remitteras till Stadsledningskansliet för beredning.     

Sammanfattning av ärendet 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har lämnat ett 
initiativärende till dagens sammanträde, se bilaga.     
 
Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Rättsliga tvister     
 
Förslag och yrkanden 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Styrelsen för Akademiplatsen AB samt stadsjurister 
kallas till Kommunstyrelsen för att informera om domslutet samt vilka åtgärder 
som avses att vidtas framöver, i enlighet med ärendets intention. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att initiativärendet 
remitteras till Stadsledningskansliet för beredning. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 45 Dnr KS 2020-00894 1.1.3.25 

Instruktion för stadsdirektören  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa instruktion för stadsdirektören och att 
samtidigt upphäva den tidigare fastställda instruktionen för kommunchefen.        

Sammanfattning av ärendet 
Av kommunallagen framgår att Kommunstyrelsen ska utse en direktör samt 
fastställa en instruktion för direktören. Direktören ska ha den ledande 
ställningen bland de anställda och ska vara chef för den förvaltning som finns 
under styrelsen. Styrelsen får besluta att direktören ska ha en annan benämning.  

I Borås Stad har den ledande tjänstemannen sedan år 2019 benämningen 
stadsdirektör. Av nu gällande instruktion framgår stadsdirektörens tidigare titel, 
kommunchef.  

Kommunstyrelsen ska i en instruktion fastställa hur stadsdirektören ska leda 
förvaltningen under styrelsen. Instruktionen ska också fastställa stads-
direktörens övriga uppgifter som exempelvis stadsdirektörens förhållande till 
övriga förvaltningschefer och verkställande direktörer inom kommun-
koncernen. Av nu gällande instruktion saknas bland annat instruktioner 
avseende kommunens krisledningsarbete. Instruktioner avseende sistnämnda 
arbete föreslås nu införas i en ny instruktion för stadsdirektören. En mening 
om stadens arbete med tillitsresan föreslås också föras in. I övrigt har innehållet 
uppdaterats språkligt, för tydlighetens skull åsatts indelande rubriker samt 
uppdaterats ifråga om stadsdirektörens titel. Instruktionen är inte uttömmande 
och bör uppdateras eller fastställas på nytt vart fjärde år eller annars när det 
behövs. 

I samband med beslutet föreslås Kommunstyrelsen att upphäva den tidigare 
instruktionen för kommunchefen fastställd av Kommunstyrelsen 2018-01-08.               

Beslutsunderlag 
1.  Skrivelse Instruktion för stadsdirektören  
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§ 46 Dnr KS 2020-00401 3.7.2.25 

Rapportering av ej verkställda gynnande bistånds-
beslut t.o.m. 30 september 2020  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Rapporterna läggs till handlingarna.             

 

Protokollsanteckning 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och familjeomsorgs-
nämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och äldrenämnden lämna en 
statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § SoL som inte 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. I rapporten ska 
anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur lång tid som förflutit 
från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten ska vara avidenti-
fierade.             

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt LSS 
t.o.m. 30 september 2020 

2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL 
t.o.m. 30 september 2020  
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Ylva Lengberg (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Rapporterna läggs till handläggning. 
 
Vidare yrkar Ylva Lengberg (S) på en justering i Kommunstyrelsens beslut: 
Rapporterna läggs till handlingarna. 
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§ 47 Dnr KS 2019-00279 1.1.1.1 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): Höj kvaliteten i 
Borås Stads arbete med jämställdhetsintegrering 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad. 

Reservation 
Mot besluter reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-03-21 
lämnat in förslaget att höja kvaliteten i Borås Stads arbete med jämställdhets-
integrering genom att Borås Stad ansöker om att delta i SKL:s arbete med 
jämställdhetsintegrering, Modellkommuner.  

Borås Stad arbetar idag med jämställdhetsintegrering, vars syfte är att förbättra 
verksamheterna, höja kvaliteten och säkerställa att resurser fördelas på ett 
likvärdigt sätt mellan könen oavsett bakgrund och tillhörighet.  

Motionen har remitterats till Fritids- och folkhälsonämnden och den politiska 
beredningsgruppen för medborgarinflytande.  

Fritids- och folkhälsonämnden tillstyrker motionen med tillägg om att 
förutsättningarna för deltagande bäst kan avgöras av Kommunstyrelsen. Fritids- 
och folkhälsoförvaltningen menar att förutsättningarna för deltagande i SKL:s 
Modellkommuner bör utredas i samband med att man gör en plan för hur 
Borås Stad ska arbeta med mänskliga rättigheter i ett samlat grepp.   

Den politiska beredningsgruppen för Medborgarinflytande valde att inte yttra 
sig över motionen. 

 Borås Stad har påbörjat ett arbete med att stärka, synliggöra och strukturera 
arbetet med mänskliga rättigheter, där arbetet med stärkandet av jämställdhets-
perspektivet faller väl in.  Som ett första steg i det har Borås Stad gått med i ett 
1-årigt projekt tillsammans med Emerga som är ett institut för mänskliga 
rättigheter. Projektet syftar till att stärka mänskliga rättighetsperspektivet och 
arbeta med olika perspektiv – däribland jämställdhetsperspektivet. 
Kommunstyrelsen anser därför att motionen är besvarad.   
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Beslutsunderlag 
1. Motionen Höj kvaliteten i Borås Stads arbete med jämställdhetsintegrering, 
2019-03-21 

2. Fritids- och folkhälsonämndens yttrande, 2020-01-29 

3. Beredningsgruppen för Medborgardialogs yttrande, 2020-02-28 

4. Kommunfullmäktigeskrivelse  

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Motionen förklaras bifallen, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
32(60) 

Sammanträdesdatum 
2021-02-08 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 48 Dnr KS 2016-00738 303 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2016 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Utökning av verksamhetsområde för VA fastställs.            

Sammanfattning av ärendet 
 Borås Energi och Miljö AB har sedan 2011 ansvar för kommunens VA-
verksamhet. Bolaget föreslår nu en utökning av verksamhetsområdet för VA. 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA-anläggning. 

I takt med förtätning och exploatering av Borås Stad så behövs allmänna VA-
anläggningar byggas ut vilket innebär att även verksamhetsområdet för VA 
behöver utökas. Under 2016 har ett antal nyanslutningar av fastigheter ägt rum 
och dessa behöver nu formellt införlivas i verksamhetsområdet. Att fastigheter 
som är anslutna till en allmän VA-anläggning ingår i verksamhetsområdet är en 
förutsättning enligt Vattentjänstlagen.  

De fastigheter som har anslutits eller kommer att anslutas ska införlivas i 
verksamhetsområdet för VA framgår av bolagets handlingar (bilaga 1).   

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB, Beslutsförslag, Utökning av verksamhetsområde 
för VA 2016  
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§ 49 Dnr KS 2017-00725 303 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2017 samt 
inrättande av nya verksamhetsområden för dagvatten 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Utökning av verksamhetsområde för VA samt inrättandet av nya 
verksamhetsområden för dagvatten fastställs.          

Sammanfattning av ärendet 
 Borås Energi och Miljö AB har sedan 2011 ansvar för kommunens VA-
verksamhet. Bolaget föreslår nu en utökning av verksamhetsområdet för VA. 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA-anläggning. 

I takt med förtätning och exploatering av Borås Stad så behövs allmänna VA-
anläggningar byggas ut vilket innebär att även verksamhetsområdet för VA 
behöver utökas. Under 2017 har ett antal nyanslutningar av fastigheter ägt rum 
och dessa behöver nu formellt införlivas i verksamhetsområdet. Att fastigheter 
som är anslutna till en allmän VA-anläggning ingår i verksamhetsområdet är en 
förutsättning enligt Vattentjänstlagen.  

Kommunfullmäktige för Borås Stad fattade beslut, 2017-04-27 § 78, att införa 
en ny konstruktion av VA-taxan för att möjliggöra att ta betalt för tjänsten 
dagvatten enligt Lag 2006:412 om allmänna vattentjänster. 
Verksamhetsområden för dagvatten har inrättats och behöver därför fastställas 
för: 

Dagvatten fastighet (Df) – Fastigheter med dagvattenservis upprättad eller 
avvattnas via annan av huvudmannen upprättad anläggning 

Dagvatten gata (Dg) – Fastigheter som har dagvatten fastighet har även 
dagvatten gata. Samt fastigheter för allmän platsmark som har nytta av att 
avvattning och avledning av dag- och dränvatten sker genom den allmänna VA-
anläggningen. 

De fastigheter som har anslutits eller kommer att anslutas ska införlivas i 
verksamhetsområdet för VA samt fastigheter inrättande för nya 
verksamhetsområden för dagvatten framgår av bolagets handlingar (bilaga 1). 
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Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB, Beslutsförslag, Utökning av verksamhetsområde 
för VA 2017 samt inrättande av nya verksamhetsområden för dagvatten.
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§ 50 Dnr KS 2018-00883 3.3.2.0 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Utökning av verksamhetsområde för VA fastställs.             

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har sedan 2011 ansvar för kommunens VA-
verksamhet. Bolaget föreslår nu en utökning av verksamhetsområdet för VA. 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA-anläggning. 

I takt med förtätning och exploatering av Borås Stad så behövs allmänna VA-
anläggningar byggas ut vilket innebär att även verksamhetsområdet för VA 
behöver utökas. Under 2018 har ett antal nyanslutningar av fastigheter ägt rum 
och dessa behöver nu formellt införlivas i verksamhetsområdet. Att fastigheter 
som är anslutna till en allmän VA-anläggning ingår i verksamhetsområdet är en 
förutsättning enligt Vattentjänstlagen.  

De fastigheter som har anslutits eller kommer att anslutas ska införlivas i 
verksamhetsområdet för VA framgår av bolagets handlingar (bilaga 1).  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB, Beslutsförslag, Utökning av verksamhetsområde 
för VA 2018  
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§ 51 Dnr KS 2019-01106 3.3.2.0 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Utökning av verksamhetsområde för VA fastställs.             

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har sedan 2011 ansvar för kommunens VA-
verksamhet. Bolaget föreslår nu en utökning av verksamhetsområdet för VA. 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA-anläggning. 

I takt med förtätning och exploatering av Borås Stad så behövs allmänna VA-
anläggningar byggas ut vilket innebär att även verksamhetsområdet för VA 
behöver utökas. Under 2019 har ett antal nyanslutningar av fastigheter ägt rum 
och dessa behöver nu formellt införlivas i verksamhetsområdet. Att fastigheter 
som är anslutna till en allmän VA-anläggning ingår i verksamhetsområdet är en 
förutsättning enligt Vattentjänstlagen.  

De fastigheter som har anslutits eller kommer att anslutas ska införlivas i 
verksamhetsområdet för VA framgår av bolagets handlingar (bilaga 1).  

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB, Beslutsförslag, Utökning av verksamhetsområde 
för VA 2019  
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§ 52 Dnr KS 2020-00975 3.3.2.25 

Utökning av verksamhetsområden för VA 2020 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Utökning av verksamhetsområde för VA fastställs.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har sedan 2011 ansvar för kommunens VA-
verksamhet. Bolaget föreslår nu en utökning av verksamhetsområdet för VA. 
Verksamhetsområde är det geografiska område inom vilket en eller flera 
vattentjänster har ordnats eller ska ordnas genom en allmän VA-anläggning. 

I takt med förtätning och exploatering av Borås Stad så behövs allmänna VA-
anläggningar byggas ut vilket innebär att även verksamhetsområdet för VA 
behöver utökas. Under 2020 har ett antal nyanslutningar av fastigheter ägt rum 
och dessa behöver nu formellt införlivas i verksamhetsområdet. Att fastigheter 
som är anslutna till en allmän VA-anläggning ingår i verksamhetsområdet är en 
förutsättning enligt Vattentjänstlagen.  

De fastigheter som har anslutits eller kommer att anslutas ska införlivas i 
verksamhetsområdet för VA framgår av bolagets handlingar (bilaga 1).   

Beslutsunderlag 
1. Borås Energi och Miljö AB, Beslutsförslag, Utökning av verksamhetsområde 
för VA 2020  
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§ 53 Dnr KS 2021-00054 1.1.2.25 

Budget och verksamhetsplan 2021 Boråsregionen 
Sjuhärads kommunalförbund 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds budget och verksamhetsplan för 
år 2021 godkänns.             

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbund har översänt 
budget och verksamhetsplan 2021 för medlemskommunernas godkännande.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse, 2021-02-08 

2. Budget och verksamhetsplan 2021 för Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund, 2021-01-05  
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§ 54 Dnr KS 2020-00072 2.4.1.2 

Attestregler Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Attestregler för Borås Stad fastställs att gälla och ersätter attestreglemente 
fastställt 2004-02-11.            

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har sedan tidigare ett attestreglemente som är fastställt 2004-02-11.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-02-08 

2. Attestregler för Borås Stad 

3. Attestreglemente, 2004-02-11 
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§ 55 Dnr KS 2020-00686 1.3.1.1 

Namnändring av Borås Djurpark AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Reviderad bolagsordning med namnändring till Borås Djurpark & Camping AB 
godkänns.            

Sammanfattning av ärendet 
Borås Djurpark AB har inkommit med en framställan om att få tillstånd att 
ändra namn på bolaget till Borås Djurpark & Camping AB. Styrelsen vill genom 
namnbytet stärka sambandet mellan djurparken och campingen. Detta kräver 
en ändring i bolagsordningen då Bolagsverket inte behandlar en ansökan om 
namnändring förrän det inkommit en reviderad bolagsordning med det före-
slagna namnet. 

Efter återremiss av ärendet i Kommunfullmäktige den 10 december 2020 med 
önskan om mer information har bolaget inkommit med en komplettering. I 
skrivelsen ges syfte och bakgrund till namnändringen. Bolaget vill tydliggöra för 
marknaden att djurparken har en camping knuten till sig för att göra Borås mer 
attraktivt som destination, och ser det som en nödvändighet för att bli mer 
framgångsrikt som bolag.     

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse, 2021-02-08 

2. Bilaga – Bolagsordning för Borås Djurpark & Camping AB 

3. Bilaga – Bolagsordning för Borås Djurpark & Camping AB spårbart 

4. Framställan om namnändring av Borås Djurpark från Borås Djurpark AB, 
2020-09-09 

5. Skrivelse om bakgrund till namnändring av bolaget Borås Djurpark AB till 
Borås Djurpark & Camping AB från Borås Djurpark AB, 2021-01-12   
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§ 56 Dnr KS 2020-00721 1.2.2.1 

Informationssäkerhetspolicy Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Anta Informationssäkerhetspolicy för Borås Stad.                       

Sammanfattning av ärendet 
 Information är värdefullt och behöver skyddas efter behov. Ett bra 
informationssäkerhetsarbete är en förutsättning för effektiv och korrekt 
informationshantering. Detta skapar förtroende både inom och utanför 
organisationen.  

Informationssäkerhetsansvarig i Borås Stad har i sitt arbete med att införa ett 
gemensamt arbetssätt gällande informationssäkerheten i Borås Stad tagit fram 
ett förslag på Informationssäkerhetspolicy.           

Beslutsunderlag 
1. Borås Stads informationssäkerhetspolicy  
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§ 57 Dnr KS 2020-00885 2.4.3.25 

Ansökan om stöd från Hembygdsföreningarna i Borås 
Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen är positivt inställd till Borås hembygdskrets begäran att 
stödja sina medlemsföreningar. Frågan hanteras av Kulturnämnden som bl.a. 
får undersöka om det finns externa bidrag att ansöka om.  

Kulturnämnden får återkomma i den ekonomiska rapporteringen under 2021 
huruvida detta stöd kan inrymmas i den ordinarie budgeten. Om så inte är fallet 
är Kommunstyrelsen beredd att föreslå att nämnden kompenseras ekonomiskt.        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Hembygdskrets ansöker om stöd för 2020 med anledning av inga eller 
små intäkter beroende på Corona. Samarbetsorganisationen skriver att år 2020 
har varit ett förlorat år där vår, sommar och höstens arrangemang inte kunnat 
genomföras vilket för många av föreningarna inneburit att inga intäkter kommit 
in. Hembygdsföreningarna har en omfattande verksamhet som ger viktiga 
kontaktytor mellan många och därav viktig för äldre som uppskattar dessa 
träffpunkter. 

Borås hembygdskrets är en samarbetsorganisation för föreningarna i Borås stad 
och omfattar 19 hembygdsföreningar. Många av föreningarna har gårdar med 
hus och byggnader med fasta kostnader. Flera föreningar har också verksamhet 
som vänder sig till ungdomar. 

Kretsen har sett hur andra kommuner gått in och stöttat verksamhet som inte 
nås av bidrag till föreningslivet. Önskan är att Borås stad avsätter 200 000 kr 
omgående som kan sökas av föreningar som missar viktiga intäkter i 
förhållande till tidigare år. 

Kommunstyrelsen instämmer i att hembygdsföreningarna spelar en viktig roll 
bl.a. med att skapa sociala kontakter inte minst bland de äldre. Viktiga insatser 
görs också för att hålla landsbygden levande. Detta är angeläget för att hela 
Borås skall hålla ihop. Att Coronapandemin drabbar många organisationer och 
föreningar har vi kunnat se under 2020. Kommunen har på olika sett stöttat 
vårt närings- och föreningsliv men helt fullt ut går det inte att kompensera 
inkomstbortfallen. I fallet med stadens hembygdsföreningar omfattas de 
normalt av Kulturnämndens ordinarie bidragssystem till kulturföreningar. 
Systemet hanterar dock inte händelser likt Corona med stora intäktsbortfall som 
följd. Kommunstyrelsen är därför beredd att se positivt på Borås hembygds-
krets begäran att stödja sina medlemsföreningar. Frågan får hanteras av 
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Kulturnämnden som bl.a. får undersöka om det finns externa bidrag som kan 
stötta föreningarna.  

Kommunstyrelsen noterar att Kulturnämnden under rådande pandemi-
förhållanden förväntas redovisa ett positivt budgetutfall 2020. Sannolikt 
kommer åtminstone våren löpa på med en fortsatt lägre aktivitet. Kultur-
nämnden får återkomma i den ekonomiska rapporteringen under 2021 huruvida 
detta stöd kan inrymmas i den ordinarie budgeten. Om så inte är fallet är 
Kommunstyrelsen beredd att föreslå att nämnden kompenseras ekonomiskt.  

Beslutsunderlag 
1. KS skrivelse 

2. Inkommen handling från Hembygdsföreningarna   
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§ 58 Dnr KS 2020-00296 2.2.3.0 

Sammanvägd bedömning Office365 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Inleda planering för införande av Office 365. 

Besluta om rekommendationer för den vidare användningen av molntjänster i 
Borås Stad, enligt föreliggande förslag.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Ida Legnemark (V) till förmån för sitt yrkande. 
 
I beslutet deltar inte Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (S), Annette Carlson 
(M), Martin Nilsson (M) och Niklas Arvidsson (KD). 
 
Sammanfattning av ärendet 
Office 365 innehåller betydligt mer innehåll än tidigare versioner av Office. 
Den viktigaste skillnaden mellan tidigare versioner av Office och Office 365 är 
att nyttan uppstår om de olika delarna som ingår i avtalet används. Ju mer av de 
olika funktionerna i Office 365 som används desto bättre nyttjas den 
licenskostnad som staden betalar till Microsoft varje år. 
Eu dom ”Schrems II” har påverkat förhållandet när det gäller hantering av 
personuppgifter och tredje land. Europeiska dataskyddsstyrelsens 
rekommendation från den 11 november har givit stöd för en fortsatt hantering 
av ärendet.  

Molntjänster kan inte rullas ut utan vissa försiktighetsåtgärder, som inte minst 
gör det tydligt för den enskilde medarbetaren hur och var olika uppgifter ska 
hanteras, och lätt för hen att göra rätt. På samma sätt måste kommunen som 
organisation även beakta lagligheten när ett nytt avtal ska ses över inför till 
exempel en upphandling. Utifrån informationssäkerhetsskydd och gjorda 
bedömningar lämnar ansvarig för informationssäkerhet rekommendationen att 
ett införande av Office 365 kan genomföras i Borås Stad för informations-
hantering, exklusive den sekretess som rör Sveriges säkerhet. 

Utöver att besluta om att inleda planering för införande av Office 365 
rekommenderar IT-rådet därför Kommunstyrelsen vidare att besluta om 
följande rekommendationer för den vidare användningen av molntjänster i 
Borås Stad, att kommunicera till övriga nämnder samt bolag i kommun-
koncernen. 

• Fullfölja det inledda arbetet med att kartlägga och inventera befintliga 
överföringar av personuppgifter till tredje land och vidare hantera dessa i 
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enlighet med gällande rekommendationer på området från vederbörliga 
europeiska och svenska myndigheter (EDPB/Datainspektionen).* 

• Avbryta användningen av eller inte ta i bruk molntjänster som vid rättslig 
analys bedömts inte kunna säkerställa en adekvat skyddsnivå för person-
uppgifter.** 

• Säkerställa att informationssäkerhetsklassificering och risk- och 
sårbarhetsanalyser genomförts innan data innehållande personuppgifter 
hanteras i en molntjänst. 

• Ta höjd för gällande dataskyddslagstiftning i kravställningen vid 
upphandlingar av IT-lösningar/system som är molntjänstbaserade. 

• Följa rättsutvecklingen och vidta åtgärder utifrån de förändringar i 
lagstiftning och/eller praxis som uppkommer på området. 

 
*Borås Stad har god insyn i sin behandling av personuppgifter. För närvarande 

är omkring 1200 behandlingar registrerade utifrån verksamheternas 
inventering.  

 
**I nuläget finns ingen kännedom om avtal för någon molntjänst som står i 
strid med denna punkt               
 
Beslutsunderlag 
1. Sammanvägd bedömning av Office 365 - komplettering 

2. Minnesanteckningar IT-rådet 2020-09-08 v. 1.2 

3. Minnesanteckningar IT-rådet 2020-12-01 v 1.4   

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar:  
Inleda planering för införande av Office 365. 
Besluta om rekommendationer för den vidare användningen av molntjänster i 
Borås Stad, enligt föreliggande förslag. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: att ärendet återremitteras för att kompletteras med 
konkreta alternativ där bland annat kostnad, funktion, laguppfyllelse och 
säkerhet kan jämföras, se bilaga. 
 
Ida Legnemark (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: I samband med 
implementeringen av Office365 också fortsättningsvis beakta risker för att 
personuppgifter hanteras på ett felaktigt sätt. 
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Kommunstyrelsen följer upp hur berörda verksamheter implementerar de 
rekommendationer för molntjänster som Kommunstyrelsen fattar beslut om. 

Framtida rättsliga ställningstaganden på området bevakas, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 
 
Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels om ärendet skall avgöras idag och 
dels om ärendet skall återremitteras och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill att ärendet 
skall avgöras idag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kommun-
styrelsen beslutat att återremittera ärendet”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Andreas Ekström (S), Rose-Marie Liljenby 
Andersson (S), Ylva Lengberg (S), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), 
Ida Legnemark (V), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Martin 
Nilsson (M) och Annette Carlson (M). 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 
 
Ärendet ska avgöras idag. 
 
Reservationer 
 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt återremissyrkande. 
 
Vidare reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
återremissyrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till Tom Anderssons 
(MP) förslag och dels till Ida Legnemarks (V) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 59 Dnr KS 2020-00927 2.6.1.2 

Druveforsvägen 9 Björnflokan, inhyrning av förskola 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om inhyrning av förskolelokal 
Druveforsvägen 9, del av Björnflokan 5, för Förskolenämnden från den 1 
januari 2022 med en avtalstid på 20 år och en årlig hyresnivå på 3 024 000 
kronor. Beslutet fattas under förutsättning att Förskolenämnden godkänner 
avtalsförslaget.                 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (S) och Kristian Silbvers (SD) mot 
beslutet. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Förskolenämnden har i sin Lokalbehovsplan 2020-2022 för Göta, Kristineberg, 
Hedvigsborg, Druvefors, Dammsvedjan, Gässlösa och Regementet lyft fram 
behovet av ytterligare förskoleplatser i dessa områden. 
 
Det planerar att byggas en förskola på adressen Druveforsvägen 9. Förskolan 
kommer att vara avsedd för ca 120 barn i 3 plan.    
Hyresvärd är Trenum Borås AB. Den totala kostnaden för inhyrningen enligt 
avtalsförslaget uppgår till 3 024 000 kr/år plus index. Den föreslagna avtalstiden 
är 20 år från och med 1 januari 2022. Hyran kommer att justeras ytterligare 
beroende på fastighetsägarens slutliga investering.  

Beslutsunderlag 
1. Lokalförsörjningsnämndens beslut om förhyrning av lokal på Druvefors-
vägen 9   

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna Lokalförsörjningsnämndens 
förslag om inhyrning av förskolelokal Druveforsvägen 9, del av Björnflokan 5, 
för Förskolenämnden från den 1 januari 2022 med en avtalstid på 20 år och en 
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årlig hyresnivå på 3 024 000 kronor. Beslutet fattas under förutsättning att 
Förskolenämnden godkänner avtalsförslaget. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Avslå Lokalförsörjningsnämndens förslag om 
inhyrning av förskolelokal Druveforsvägen 9, del av Björnflokan 5, för 
Förskolenämnden, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Niklas Arvidssons (KD) 
yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja besvarad. 
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§ 60 Dnr KS 2021-00159 3.4.1.0 

Initiativärende - Vad hände med uppföljningen av 
kommunens arbete för bättre näringslivsklimat?  

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Ärendet avslås.    

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) förslag. 

Sammanfattning av ärendet 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har lämnat ett initiativärende 
till dagens sammanträde, se bilaga.     

Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Vad hände med uppföljningen av kommunens arbete för 

bättre näringslivsklimat?      

 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har föreslagit 
att Kommunstyrelsen beslutar: På Kommunstyrelsens kommande sammanträde 
ska ges föredragning av kommunens pågående arbete för ett bättre näringslivs-
klimat 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar att initiativärendet avslås. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
initiativärendet. 
 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och dels till 
Annette Carlson M) och Niklas Arvidsson (KD) förslag och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 61 Dnr KS 2020-00959 3.1.1.2 

Granskningsyttrande över detaljplan för del av 
Sjömarken, Backabo 2:119 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget        

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra ny byggrätt för friliggande bostadshus. 
Planen innebär att en ny fastighet kan tillskapas inom befintlig bostadsområde i 
Sjömarken. Bostaden utformas med en tyst sida. 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.               

Beslutsunderlag 
1. Underrättelse om granskning, 2020-12-22 

2. Planbeskrivning, 2020-12-22 

3. Plan- och illustrationskarta, 2020-12-22 

4. Samrådsredogörelse, 2020-12-22  
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§ 62 Dnr KS 2017-00147 214 

Samrådsyttrande över detaljplan för Tranan 2, 
Villastaden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.               

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att pröva möjligheten att utöka byggrätten inom fastigheten för 
att möjliggöra ett nytt bostadshus i tre våningar och en vindsvåning. 
Detaljplanen innebär ett tillskott på cirka 15-20 lägenheter i centrala Borås. Ett 
par av lägenheterna föreslås bli mindre lägenheter (under 35 kvadratmeter). 
Parkering föreslås ske inom fastigheten, respektive via parkeringsköp. 
Kompensationsåtgärder för nedtagande av almar. En utökning av antalet 
bostäder i centrala Borås följer intentionerna i Översiktsplanen.  

Kommunstyrelsen ställer sig positiv till detaljplanen.                

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd Tranan, 2020-12-08 

2. Planbeskrivning, 2020-12-08 

3. Plankarta, 2020-12-08 

4. Sol- och skuggstudie,    
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§ 63 Dnr KS 2017-00260 312 

Cykelstrategi (Budgetuppdrag 2017) 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunfullmäktige antar Borås Stads Cykelstrategi.            
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (KD), Martin Nilsson (M) och 
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Stadsledningskansliet har tagit fram ett förslag till Cykelstrategi. Den har varit 
på remiss under september och oktober 2020. En remissinstans avstod från att 
svara och övriga åtta har tillstyrkt remissen. En privatperson har inkommit med 
synpunkter. En sammanställning av inkomna synpunkter finns bifogad där 
yttrandena även har kommenterats. 
Synpunkterna har lett till en mindre justering av Cykelstrategin, under kapitlet 
om prioritering av åtgärder, där samplanering lyfts in. I övrigt har några mindre 
redaktionella ändringar och justeringar gjorts. 
Flera av synpunkterna eftersöker mer detaljerad vägledning, men kommer tas 
omhand av Tekniska nämnden i det fortsatta arbetet. Både i Cykelplanen som 
tas fram var annat år men också i nya Riktlinjer som ska tas fram i enlighet med 
strategins tankegångar.  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige att anta Borås Stads 
cykelstrategi.           

Beslutsunderlag 
1. Borås Stads Cykelstrategi 

2. Remissammanställning 

3. Yttrande från Trafikverket, 2020-09-10 

4. Yttrande från Samhällsbyggnadsnämnden, 2020-09-23 

5. Yttrande från Lokalförsörjningsnämnden, 2020-09-25 

6. Yttrande från Servicenämnden, 2020-09-25 
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7. Yttrande från Gymnasie och utbildningsnämnden, 2020-10-01 

8. Yttrande från Tekniska nämnden, 2020-10-02 

9. Yttrande från Fritids- och folkhälsonämnden, 2020-10-05 

10. Yttrande från Privatperson 1, 2020-10-12 

11. Yttrande från Grundskolenämnden, 2020-10-21 

12. Yttrande från Miljö- och konsumentnämnden. 2020-10-23  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige antar Borås Stads 
Cykelstrategi. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunfullmäktige antar Borås Stads Cykelstrategi med reservation för 
genomförda förändringar på sidorna 4,6, 7 och 9 i det bilagda alternativa 
förslaget till cykelstrategi, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige 
antar Borås Stads Cykelstrategi med föreslagna ändringar, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) 
förslag, dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 64 Dnr KS 2017-00415 214 

Granskningsyttrande över detaljplan för Kristineberg 
Gisseberget 1 med flera 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.        
 
Reservationer 
 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Gisseberget 1 ligger i Kristinebergs centrum och avgränsas av Lars Kaggsgatan 
mot nordöst och Kristinegränd mot norr.  

Befintlig bebyggelse inom planområdet består av en envåningsbyggnad med 
förskola och en byggnad i 2-3 våningar som innehåller bibliotek, fritidsgård och 
träningslokal.  

Planförslaget ger möjlighet att bygga ca 100 lägenheter längs med Lars 
Kaggsgatan. I byggnaden föreslås även centrumfunktioner för att ge möjlighet 
till bibliotek, fritidsgård, butiker och restauranter. Planen föreslår även 
byggnation av förskola och ett vård- och omsorgsboende. Ambitionen är att 
bygga en förskola med sex avdelningar för ca 120 barn.   

Förslaget innebär en förtätning utmed ett strategiskt viktigt stråk med god 
kollektivtrafikförsörjning och bra gång- och cykelmöjligheter till centrala Borås. 
Bostadsförtätning i sådana stråk stärker förutsättningarna för mer gång-, cykel- 
och kollektivtrafiktrafik inom staden. Det är positivt för miljö, hälsa och 
trygghet och möjliggör utveckling av småskalig lokal service. Ur socialt 
perspektiv är det positivt med ett bostadstillskott på Kristineberg. Det bidrar till 
att binda samman stråket mellan stadskärnan och de södra delarna av staden. 

Enligt plankartan är det svårt att se hur transporter ska komma till vårdboendet. 
Därför behövs ett markreservat för gemensamhetsanläggningar för att förbättra 
anslutningen till vårdboendet över gång- och cykelvägen. Det är viktigt att 
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anslutningen till vårdboendet blir bra och att planen fungera även om en annan 
verksamhet flyttar in i framtiden.  

Beslutsunderlag 
1. Planbeskrivning för detaljplan för Kristineberg, Gisseberget 1 m.fl. 
Kristinebergs Centrum, 20201005 
2. Plankarta för detaljplan för Kristineberg, Gisseberget 1 m.fl, 20201005 
3. Underrättelse om granskning Kristineberg Gi 20201005 
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) har föreslagit 
att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget med 
genomförda förändringar i Kommunfullmäktigeskrivelsen, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget, med 
vissa förändringar, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C)  
förslag, dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och  
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 65 Dnr KS 2017-00144 532 

Svar på motion av Kerstin Koivisto (vägvalet): Utred 
möjligheten till spårbunden pendel- och kollektivtrafik i 
Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motion anses besvarad.            

Sammanfattning av ärendet 
Kerstin Koivisto (vägvalet) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2010-
09-21 lämnat in förslaget att utreda möjligheten till spårbunden kollektivtrafik i 
och runt staden. Idag angör Kust-till kustbanan, Viskadalsbanan och 
Herrljungabanan alla Borås. Dessa banor passerar kranskommuner och 
ytterkommundelar runt Borås innerstad samt också olika stadsdelar. 
Motionären vill utreda möjligheten att nyttja dessa befintliga spår till pendel-
/spårvagnsliknande trafik. Detta för att komplettera och avlasta busstrafiken. 
Att utnyttja dessa befintliga spår och eventuellt komplettera dessa vore en stor 
miljöinvestering för kommande generationer.  
 
Västra Götalandsregionen har gjort en utredning avseende öppnandet av nya 
stationer för att åstadkomma pendeltågslikande trafik i regionen. När Västra 
Götalandsregionen skickade Västtågsutredningen på remiss svarade 
Kommunstyrelsen att det för närvarande inte var aktuellt med en nya 
järnvägsstation under de trafikeringsförutsättningar tidigare trafikutredningar 
redovisat i Västtågsutredningen (KS 2017-12-04 § 580.) 
Kommunstyrelsen beslutade 2020-10-26 att det inte är aktuellt med en ny 
järnvägsstation i Sjömarken, under nuvarande planeringsförutsättningar. Om 
utvecklingen av Kust-till Kustbanan leder till ökade resmöjligheter och 
Sjömarken växer så kan detta komma omprövas.  
Borås Stad är beredd att använda befintliga spår för kollektivtrafik när 
resandeunderlaget medger detta. Även andra stationer utmed Kust-till-Kust 
banan kan vara intressanta, förutsatt att trafikeringen och tillgängligheten även 
till Dalsjöfors kan upprätthållas. Den sammanlagda kollektivtrafikens turtäthet 
och tillgänglighet i stråken får inte försämras av eventuella nya stationer. 
 
I den pågående Åtgärdsvalsstudien (ÅVS) för Kust till kustbanan Göteborg–
Borås är syftet att besvara vilken roll det befintliga transportsystemet ska spela 
efter färdigställandet av ny stambana Göteborg - Borås.  
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2013-12-16 beslutade Kommunstyrelsen att ge Stadskansliet i uppdrag att 
utreda konsekvenserna av införandet av Bus Rapid Transit (BRT) i Borås, en 
lösning som innebär en snabb och kapacitetsstark busslinje som är att likna med 
tågtrafik. Detta har genomförts i nära samarbete med Västra Götalandsregionen 
och Västtrafik. Flera utredningar har genomförts och slutsatsen är att renodlad 
Bus Rapid Transit i egna körfält inte är genomförbart i Borås. 
Kommunfullmäktige har i budget 2020 fattat beslut om en politiskt ledd 
utredning av kollektivtrafiken genom stadens centrala delar. Den kunskap som 
utredande av BRT har genererat kan utgöra en del av underlaget i det fortsatta 
arbetet, däremot finns inget skäl att låta Kommunstyrelsens uppdrag att utreda 
BRT kvarstå som ett separat ärende. 

Motionen anses härmed besvarad  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Kerstin Koivisto (Vägv): Utred möjligheten till spårbunden 
pendel- och kollektivtrafik i Borås 
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§ 66 Dnr KS 2020-00895 3.1.1.1 

Yttrande över ansökan om planbesked, Hässleholmen, 
Reven 1 och 6  

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen är positiv till planbesked för Reven 1 och 6 som stämmer 
med kommunens vision Borås 2025 och översiktsplanens intentioner.    

Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas pröva möjligheten att ändra detaljplan 
och tillåta den ökade exploateringen på Reven 1 och 6.  
Exploatören ska ta samtliga kostnader för detaljplanen och dess genomförande, 
exempelvis nödvändiga utredningar. Plankostnadsavtal ska upprättas.        
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Sökande vill bebygga en parkeringsplats inom sin fastighet Reven 6 med 
lägenheter i tre volymer i ca 5 våningar. Sökande har två förslag för hur 
bebyggelsen ska fördelas, antingen i tre huskroppar kring en innergård eller i tre 
punkthus. Befintliga parkeringsplatser flyttas till parkeringen på Reven 1 där ett 
parkeringshus uppförs.  

Planansökan är förenlig med översiktsplanen eftersom det handlar om 
förtätning i nära anslutning till bebyggelse, infrastruktur och kollektivtrafik.  

Viktiga frågor att undersöka i planprocessen är vilket typ av bebyggelse som är 
lämplig, eventuella markföroreningar och buller från Åsvägen.  

Det är viktigt att Dövedalsparken inte påverkas negativt och att gångstråken till 
Hässletorg, förbi Åsvägen, blir attraktiva.   

Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked Hässleholmen, Reven 1 och 6  
 
Förslag och yrkanden 
Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen är positiv till planbesked för Reven 1 och 6 som stämmer 
med kommunens vision Borås 2025 och översiktsplanens intentioner.    
Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas pröva möjligheten att ändra detaljplan 
och tillåta den ökade exploateringen på Reven 1 och 6.  
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Exploatören ska ta samtliga kostnader för detaljplanen och dess genomförande, 
exempelvis nödvändiga utredningar. Plankostnadsavtal ska upprättas. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen är positiv till planbesked för 
Reven 1 och 6 som stämmer med kommunens vision Borås 2025 och 
översiktsplanens intentioner. Särskild vikt ska läggas på att främja en blandad 
bebyggelse. 
Samhällsbyggnadsnämnden uppmanas pröva möjligheten att ändra detaljplan 
och tillåta den ökade exploateringen på Reven 1 och 6. 
Exploatören ska ta samtliga kostnader för detaljplanen och dess genomförande, 
exempelvis nödvändiga utredningar. Plankostnadsavtal ska upprättas med 
föreslagna ändringar, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C)  
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 
 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
60(60) 

Sammanträdesdatum 
2021-02-08 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 67 Dnr KS 2020-00941 1.4.1.25 

Uppföljning av visselblåsarfunktionen 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärenden inkomna till visselblåsarfunktionen under 2020 är redovisade och läggs 
till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Borås Stads Regler för visselblåsarfunktionen ska inkomna ärenden 
redovisas till Kommunstyrelsen var tredje månad.  

I bilaga redovisas inkomna ärenden under 2020, till och med 2020-12-31, samt 
beslutad åtgärd.               

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 2021-01-12 
2. Uppföljning visselblåsarfunktion, 2021-01-14   
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